Modal verbs
modal verb + infinitive


Chci studovat.   I want to study.
Chceš studovat.  You want to study.
Chce studovat.   S/he want to study.
Chceme studovat.   We want to study.
Chcete studovat.   You want to study.
Chtějí studovat.   They want to study.


Chci [chci]			C [ts]
Chči [chči]  < chcát: to piss


Chci sportuju.

Chci sportovat.

Co rád děláš?
Rád hraju fotbal.			Chci hrát fotbal.
Rád relaxuju.				Chci relaxovat.
Rád sportuju.				Chci sportovat.
Rád studuju.				Chci studovat.
Rád skypeuju.				Chci skypeovat.
Rád spím.				Chci spát.				[zpít: get drunk]
Rád telefonuju.				Chci telefonovat.
Rád uklízím.	[em]			Chci uklízet.
Rád cestuju.				Chci cestovat.
Nerad nakupuju.			Nechci nakupovat.
Rád SE sprchuju.			Chci SE sprchovat.
Chci (auto) zaparkovat.
Ráda tancuju.				Chci tancovat.	[tankovat: fuel in to the car]



Můžeš pít alkohol?
Ne, nemůžu pít alkohol. No, I can not drink alcohol?
Nemůžu pít alkohol. I can not drink alcohol.
Ne, můžu pít alkohol. No, I can drink alcohol.

Můžu pít alkohol. I can drink alcohol.
Můžu pít alkohol? Can I drink alcohol.

Můžu jíst celý den.
Můžu jíst každý den.




TADY: here.
TAM: there
TO: it/this

Tady  to, prosím. This one please.
Tamto, prosím. That one please.

Chci to. I want this.
Chci tady to.
Chtěla bych [tady to]. I would like…
Dám si to. I will have … 
Dám si kávu / kapučino / pivo / mléko / kakao / vodu / chléb. 
Dal/a bych si […]. I would have (something)

Kde je Veveří?

Můžu tady kouřit?
Ne, tady nesmíš kouřit, ale [but] tam můžeš kouřit.		TADY NE, TAM ANO.

KDE? (where): position / location
Jsem tady. Petr je tam.

KAM? (where to): destination / dirtection

Samozřejmě: of course
Jasně: sure. (literal meaning: brightly)          ||| JASNÁ PÁKA, VOLE. (OX!)
Jo jo…



RUKA: hand / arm
Levá ruka × pravá ruka
To je moje levá ruka. This is my left hand.
Moje levá ruka je vlevo. My left hand is on the left.


Basic locations
TADY: here.
TAM: there
DOMA: at home. (adverb, no change)
V Brně: in Brno
Ve škole: at school
Na (Masarykově) univerzitě: at the (Masaryk) university
V hospodě: in pub				(pivnice, hostinec, bar, knajpa)
V restauraci (in the restaurant)
V kavárně: in the cofee
V menze: in the students restauramt


Poutník: http://www.hospodyvbrne.cz/u-poutnika 
